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ЗАГАЛЬНОДЕРЖАВНІ
ІНІЦІАТИВИ

Саме початок депутатсь-
кої каденції Сергія Колебо-
шина співпав із прийняттям 
Закону України про повну за-
гальну середню освіту. Тому 
освітній фахівець, вчитель із 
20-річним досвідом одразу, 
з перших днів, включився 
у роботу. Законодавчі но-
вовведення покращили ма-
теріальний стан українських 
педагогів, вдалося повністю 
перезавантажити шкільні 
підручники. Вперше з’явив-
ся проєкт «Школи суперге-
роїв», який забезпечив освіт-
німи послугами діточок, які 
довготривало перебувають 
в лікарнях. Станом на вере-
сень минулого року мова 
йшла про 16 тисяч хворих 
українських дітей.

Також були прийняті за-
кони по створенню наукових 
парків, розмитненню облад-
нання для наукових установ.

Запровадилась нова 
модель школи, відома як 
«Нова українська школа» – 
НУШ. Разом із покращенням 
якості навчання на всіх сту-
пенях освіти передбачалось 
будівництво нових сучасних 
освітніх закладів, відповіда-
ючих критеріям НУШ, по всій 
Україні – в рамках програми 
«Велике будівництво». Бага-
то з цих об’єктів вдалось за-
вершити або майже завер-
шити до початку війни.

Наразі реформуван-
ня освіти продовжується, 

Сергій Колебошин, депутат ВРУ від 140-го ви-
борчого округу. До обрання депутатом 20 років 
працював шкільним вчителем фізики, 9 років 
був директором Овідіопольської школи, обіймав 
посаду заступника голови Одеської облдержад-
міністрації, відповідав за освіту. Все життя був і є 
в системі освіти.

тепер вже з урахуванням 
подій останніх років, коли 
українська початкова, се-
редня та вища школа в 
своїй більшості вийшла на 
дистанційне навчання. У 
відповідь на виклики часу 
створюються ефективні 
освітні онлайн-платформи. В 
цьому процесі переслідуєть-
ся головна мета – зробити 
дистанційну освіту не менш 
якісною, ніж тра-
диційна, оффлай-
нова.

Відповідаючи 
на потреби в умо-
вах війни, освітній 
комітет ВРУ за 
підтримки депу-
татської більшості 
запропонував ле-
галізувати мож-
ливість вчителям 
працювати з-за 
кордону та повер-
нув педагогам 56 
днів щорічної від-
пустки. «Все, що 
не йшло у розріз 
по бюджету чи по 
ЗСУ, приймали», – пригадує 
нардеп-освітянин.

Сергій Колебошин став 
одним із співавторів Плану 
відновлення освіти і нау-
ки, який був створений в 
рамках Національного пла-
ну відновлення України та 
оприлюднений в серпні 2022 
року. В ньому мова йде про 
сьогоденні реалії та перспек-
тиви післявоєнного розвитку 
національної освіти і науки 
на період до 2034 року.

СЕРГІЙ КОЛЕБОШИНСЕРГІЙ КОЛЕБОШИН
НАРДЕП ВІД ОСВІТИ, НАРДЕП ВІД ОСВІТИ, ЯКИЙ ОПІКУЄТЬСЯ НАШОЮ ГРОМАДОЮЯКИЙ ОПІКУЄТЬСЯ НАШОЮ ГРОМАДОЮ

РЕФОРМА ОСВІТИ
В ГРОМАДАХ 

Реформа децентраліза-
ції в Україні надала грома-
дам велику кількість повно-
важень, зокрема в сфері 
освіти. «Але дуже часто ми 
стикаємось з тим, що деякі 
очільники громад сприй-
мають децентралізацію 
тільки як можливості, а не 
як відповідальність», – го-
ворить Сергій Колебошин. 
Він впевнений, всі громади 
різні, отже те, що добре для 
великої громади розміром з 
місто, не підходить громаді 
з кількістю населення 5-6 ти-
сяч.

«Якщо в одних грома-
дах учбові класи ще до вій-
ни були переповнені на 200 
відсотків, то є громади, де 
на всю школу 40 учнів. Тому 
важко знайти єдиний рецепт 
реформування для таких різ-
них по суті громад», – зазна-
чає депутат.

За його думкою, потріб-
но більше довіряти владі на 
місцях, бо вона краще знає 
свої проблеми та бачить 
шляхи їх вирішення.

ПІДТРИМКА
ТАЇРОВСЬКОЇ ОТГ

Сергій Колебошин до-
волі часто приїжджає на 
свій 140-й округ, зокрема 
в Таїровську громаду, під-
тримує соціальні проєкти, 
направлені на місця держа-
вою, та ініціативи, що впро-
ваджують таїровські депута-
ти від «Слуги народу».

У грудні минулого року 
школи, розташовані в гро-
мадах 140-го округу, за ко-
шти субвенції отримали нові 
сучасні меблі: з інтерактив-
ними дошками, ноутбука-
ми, мобільними цифровими 
науковими лабораторіями. 

А Таїровська ЗЗСО завдяки 
нардепу ще й залучила ко-
шти на ремонт котельної 
за програмою «Спроможна 
школа для кращих резуль-
татів».

З метою організації 
освітнього процесу онлайн 
командою Сергія Коле-
бошина проведено пере-
говори щодо отримання 
ноутбуків та планшетів для 
дітей пільгових категорій, 
що мешкають в громаді. 

Бо, на жаль, за сьогоднішніх 
умов, без цієї техніки навчан-
ня стає неможливим.

У тому ж довоєнному 
2021-му році Таїровська ОТГ 
отримала поліцейський ав-
томобіль – новий службовий 
Renault Duster для поліцей-
ського офіцера нашої грома-
ди. Це стало наслідком звер-
нення народного депутата 
до Уряду країни та виділення 
Урядом коштів.

Не залишилось поза 
увагою і здоров’я наших 
жителів. За підтримки Сер-
гія Колебошина в громаді 
реалізований проєкт «Здо-
ров’я жінки», завдяки якому 
сотні жінок були безкоштов-

но обстежені ма-
мологом, хірур-
гом-онкологом і 
онкогінекологом, 
знайдено десят-
ки підозр та під-
тверджено кілька 
діагнозів щодо 
жіночої онкології. 
Вузькі спеціалісти 
постійно прово-
дять виїздні ме-
дичні прийоми 
громадян в насе-
лених пунктах гро-
мади.

З початком 
російської вій-
ськової агресії в 

Україні на перший план ста-
ла гуманітарна допомога. 
Під патронатом депутата 
Верховної ради Сергія Ко-
лебошина та за підтримкою 
Таїровського селищного 
голови Тимура Хасаєва ко-
мандою депутатів «СН» на-
лагоджено постачання з Іва-
но-Франківської та Київської 
областей продуктів харчу-
вання та гігієнічних засобів.

Усі ці вантажі спрямову-
ють до гуманітарного складу 

при Таїровській ОТГ задля 
забезпечення вразливих ка-
тегорій населення продукто-
вими наборами. Також було 
запроваджено створення 
продуктового резерву в на-
копичувально-логістичному 
центрі. Резерв надасть мож-
ливість пережити складні си-
туації, які можливі цієї зими.

Не залишаються поза 
увагою вчителі, що працю-
ють в освітних закладах 
нашої громади. У жовтні, 
під час традиційних святко-
вих заходів до Дня вчите-
ля, освітяни Таїровської та 
Сухолиманської шкіл були 
нагороджені подяками за-
ступника  Голови Комітету 
з питань освіти, науки та ін-
новацій Сергія Колебошина 
та  почесними грамотами 
Таїровського селищного 
голови Тимура Хасаєва. 
Привітали колективи квіта-
ми та святковим тортом.

Також в цей день вчителі 
перших класів Таїровського 
ЗЗСО отримали подарун-
ки від Сергія Колебошина 
– планшети, які вкрай необ-
хідні в умовах дистанційного 
навчання.

POST SCRIPTUM

Наразі Сергій Колебошин 
є одним із найактивніших 
парлементарів України. Ма-
ються на увазі законотворчі 
ініціативи, медійність, зв’я-
зок із виборцями, а також 
однопартійцями з місцевих 
рад. Відповідно, він заручив-
ся 100-відсотковою підтрим-
кою таїровських депутатів 
від «Слуги народу», отже 
така синергія дає найкра-
щий результат на всіх рівнях 
діяльності органів держав-
ної влади та місцевого са-
моврядування.

ФРАКЦІЯ «СЛУГИ НАРОДУ» – ЄДИНА З УСІХ
ФРАКЦІЙ ТАЇРОВСЬКОЇ СЕЛИЩНОЇ РАДИ, ХТО

МАЄ СВОГО ПРЕДСТАВНИКА-ОДНОПАРТІЙЦЯ В
ВЕРХОВНІЙ РАДІ. СЕРГІЙ КОЛЕБОШИН – ЦЕ ІМ’Я

ДОБРЕ ВІДОМЕ В НАШОМУ КРАЇ. НАВІТЬ У СТАТУСІ
НАРОДНОГО ДЕПУТАТА УКРАЇНИ, ЗАСТУПНИКА
ГОЛОВИ КОМІТЕТУ ВР З ПИТАНЬ НАУКИ, ОСВІТИ

ТА ІННОВАЦІЙ, СЕРГІЙ КОЛЕБОШИН
НЕ ЗАЛИШАЄ ТАЇРОВСЬКУ ГРОМАДУ ПОЗА

СВОЄЇ УВАГИ, ПІКЛУЮЧИСЬ ПРО ЇЇ ПОТРЕБИ.
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Саме на початку листопада, в 2019 році, вперше в медій-
ному просторі Таїровської громади пролунав заклик допо-
могти матері Марині з Таїрового, яка самотужки виховує 
трьох дітей. Марина залишилась без роботи та будь-якої 
підтримки, навіть від батька дітей.

Тоді ще не було благодійної організації «Волонтери 
Таїрова», не було Центру соціальної допомоги та Гуманітар-
ного центру, не було взаємодії між небайдужими жителями 
та зв’язків із міжнародними фондами та проєктами. Ініціати-
ву підтримали депутат Таїровської селищної ради Світлана 
Мораитес та медійна агенція «Південна Медіа Мережа», яка 
поширила заклик до допомоги.

Про підсумки акції ми писали саме 3 роки назад. Усією 
громадою зібрали для Марини та її діточок продукти харчу-
вання, одяг, побутове приладдя, посуд і обігрівач. Зусилля-
ми комунального підприємства зробили в кімнаті гуртожит-
ку ремонт. Селищна рада надала путівки в дитячий санаторій 
«Люстдорф». Також діти отримали можливість розвиватись: 
донька стала займатись вокалом у Таїровській школі мис-
тецтв, один із синів став відвідувати секцію карате, другий 
– заняття футболом. А сама Марина була працевлаштована 
в ЖКП «Таїрове».

З цієї самої акції почала свою роботу БО БФ «Волонте-
ри Таїрова». Минуло вже 3 роки. Складні роки, з жорсткими 
викликами. Спочатку пандемія COVID 19, потім війна. Всі ці 
події негативно вплинули на соціальне становище населен-
ня громади, особливо уразливих верств: пенсіонерів, бага-
тодітних сімей, людей з обмеженими можливостями тощо. 

А ще в громаді поселилися тисячі вимушених переселен-
ців, які потребують матеріальної підтримки та соціально-по-
бутової адаптації. В своєму бажанні допомагати таїровські 
волонтери налагодили плідну взаємодію з місцевою владою 
та міжнародними фондами.

Результат очевидний: жодного дня не проходить без 
роздачі по різних населених пунктах громади продуктів 
харчування, одягу, майже без зупинки працює Гуманітарний 
штаб Таїровської селищної ради, постійно взаємодіє з насе-
ленням Центр соціальної допомоги. В громаді з’являються 
і нові волонтерські організації, наприклад, ще молода ГО 
«Два кольори» або волонтерський штаб у Совіньйоні – оби-
дві організації активно допомагають нашим захисникам на 
передовій.

Отже, волонтерський рух у Таїровській громаді загар-
тований багатьма викликами часу. Три роки – це багато чи 
мало? І що ще чекає попереду? Впевнені, з такими активни-
ми та небайдужими людьми громада витримає усі негараз-
ди, вистоїть та буде квітучою, щасливою у вільній незалеж-
ній Україні!

УСІЄЮ ГРОМАДОЮ: УСІЄЮ ГРОМАДОЮ: 
ВОЛОНТЕРСЬКОМУ ВОЛОНТЕРСЬКОМУ 
РУХУ В ТАЇРОВСЬКІЙ РУХУ В ТАЇРОВСЬКІЙ 
ОТГ ВИПОВНЮЄТЬСЯ ОТГ ВИПОВНЮЄТЬСЯ 
ТРИ РОКИТРИ РОКИ

ТИМУРТИМУР
ХАСАЄВ:ХАСАЄВ:
«ГОЛОВНЕ ДЛЯ ГРОМАДИ –«ГОЛОВНЕ ДЛЯ ГРОМАДИ –
СПОКІЙ ТА СТАБІЛЬНІСТЬ»СПОКІЙ ТА СТАБІЛЬНІСТЬ»

Голова Таїровської селищної ради 
стверджує: головна мета місцевої вла-
ди в тяжкий для країни час – бути надій-
ним тилом, зберігати у громаді спокій та 
стабільність. Тому керівництво та апарат 
ради впроваджує соціальні програми на 
підтримку населення громади та пересе-
ленців, які обрали прихисток саме у нас.

– Тимур Хасанович, 
спокій і стабільність – це, 
перш за все, про безпеку. 
Жителі громади хочуть 
відчувати, що знаходять-
ся в безпековому середо-
вищі. Що зроблено вла-
дою в цьому напрямку?

– Нагадаю, до війни, ще в 
минулому році наша громада 
отримала поліцейський ав-
томобіль. Це був державний 
проєкт «Поліцейський офіцер 
громади», але без нашого 
лобіювання, без постійно-
го нагадування в Києві про 
наші потреби, я маю на увазі 
зусилля Сергія Валерійовича 
Колебошина, цієї події могло 
б і не статися. Ми отримали 
не просто новий автомобіль 
– ми отримали оперативну 
мобільність нашого дільнич-
ного офіцера, можливість 
швидко реагувати та виїжд-
жати на місця потенційних 
злочинів та правопорушень. 
Разом з цим ми розпочали 
облаштування офісу полі-
цейського офіцера громади, 
місцезнаходження якого в 
житловому комплексі «Мар-
шал Сіті» рівновіддалене від 
різних населених пунктів гро-
мади.

Крім того, ми почали про-
цес встановлення додатко-
вого відеоспостереження по 
території громади, що також 
має на меті забезпечення 
правопорядку та безпеки на-
ших мешканців.

З початком війни 
кримінальні ризики, у тому 
числі небезпека мародер-
ства, значно зросли. Тому в 
більшості населених пунктів 
громади за ініціативи місце-
вих жителів були організо-
вані добровольчі загони, які 
патрулювали вулиці грома-

ди, особливо в темний час, 
коли зовнішнє освітлення з 
метою світломаскування ви-
микалось. Я особисто разом 
із своїми сусідами щовечора 
патрулював вулиці житлово-
го масиву «Дружний», в яко-
му мешкаю.

Наразі, у відповідь на 
численні звернення жителів 
громади, керівництво ради 
узгодило з головою війсь-
ково-цивільної адміністрації 
Одеського району освітлення 
вулиць громади в темний час, 
крім комендантської години. 
Але, нажаль, зараз ми маємо 
аварійні відключення світла, 
тому важко щось прогнозу-
вати за об’єктивних обста-
вин.

Можу сказати, що, не-
зважаючи на важкий для 
всієї країни період, у нашій 
громаді кількість злочинів не 
збільшилась, навіть навпаки, 
ми констатуємо зниження 
злочинності.

– Можливо, одна з при-
чин цього – соціальна під-
тримка громадян? Як ви 
вважаєте?

– Скажу відверто: коли 
населення відчуває турботу 
влади, коли зміцнюється єд-
ність і згуртованість, тоді на-
вряд чи будь-якій нормальній 
людині спаде на думку щось 
порушити, вкрасти або спри-
чинити комусь біль і страж-
дання.

Дійсно, сьогодні голов-
ний акцент ми ставимо на 
підтримці наших жителів та 
шановних «гостей» громади 
– так я називаю внутрішньо 
переміщених осіб. Цілком 
можливо, деякі з них після 
перемоги залишаться тут 
назавжди, стануть гідними 
членами Таїровської ОТГ. 

Багато з них вже працев-
лаштовуються, повністю 
асимілюються в нашій спіль-
ноті. Багато в чому завдяки 
роботі Таїровського Центру 
надання адміністративних 
послуг. Працівники Центру 
виконують свої обов’язки 
майже 24/7. Наприклад, мені 
відомо, що в Одесі пересе-
ленці, щоб отримати довід-
ку про реєстрацію, стоять в 
чергах по кілька днів. У нас 
все вирішується дуже опера-
тивно, з максимальною ува-
гою до кожного відвідувача 
ЦНАПу.

З самого початку війни 
ми розпочали активний по-
шук ресурсів для допомоги 
– як власних, так і донорсь-
ких, залучивши низку потуж-
них міжнародних фондів і 
організацій. Дякую всім при-
четним до цього процесу: 
керівнику та співробітникам 
Управління гуманітарної 
політики, депутатам, волон-
терам, Всесвітній продо-
вольчій організації, фонду 
«АЙ ЕМ Юкрайніан», Церкві 
адвентистів, громадському 
об’єднанню «Віра, Надія, 
Любов» та багато-багато ін-
шим. Цей список можна про-
довжувати довго, тому про-
шу вибачення, якщо когось 
не назвав.

Влітку ми налагодили по-
ставку гуманітарних вантажів 
до Таїровської громади з 
Київської та Івано-Франківсь-
кої областей.

Потужно допомагає 
Одеська обласна та рай-
онна військові державні 
адміністрації. Від них ми 
неодноразово отримували 
продуктові набори, які через 
Гуманітарний склад роздава-
ли переселенцям, дітям-си-
ротам, що знаходяться під 

опікою, та багатодітним 
родинам, які опинилися в 
складних життєвих обстави-
нах.

Ще дуже важливий мо-
мент. В середині листопада 
на засіданні виконкому було 
розглянуто внесення змін у 
цьогорічний бюджет щодо 
виділення коштів на об-
лаштування укриття та ство-
рення пунктів обігріву. На-
разі, після останніх обстрілів 
інфраструктури, це питання 
стало дуже актуальним. Але 
ми знову повертаємось до 
теми безпекового середови-
ща.

Таким чином, створюючи 
умови для соціальної стабіль-
ності, ми формуємо в громаді 
надійний тил, який здатен ще 
й допомогти нашій армії.

– Розкажіть про це до-
кладніше: яким чином 
підтримуєте наших за-
хисників?

– Ми одними з перших 
серед громад області виді-
лили з місцевого бюджету на 
потреби ЗСУ та підрозділів 
територіальної оборони 2 
мільйони гривень. Постійно 
надаємо допомогу Одесь-
кому військовому шпиталю 
– закуповуємо вкрай необ-
хідне для порятунку наших 
поранених бійців медичне 
обладнання. Разом із «Во-
лонтерами Таїрова» переда-
ли пораненим теплі кофти 
та продукти. Нещодавно 
прийняли  рішення надати 
будівельні матеріали 26-му 
загону Державної прикор-
донної служби України. Роби-
мо все, що від нас залежить, 
щоб допомогти нашим за-
хисникам приблизити спіль-
ну Перемогу. Тому що віри-
мо, що все буде Україна!

«У команді завжди легше 
працювати, і результат ро-
боти кращий», – зізнаються 
представники фракції «Слуги 
народу» в Таїровській се-
лищній раді. Таких депутатів 
у місцевій владі – 5. А ще 
голова ради Тимур Хасаєв – 
політик, обраний більшістю 
голосів від президентської 
партії, з поверненням якого 
громада нарешті запрацю-
вала в умовах політичної 
стабільності. Але є значно 
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ширше поняття «команди», 
з представництвом у найви-
щому законотворчому органі 
країни – у Верховній Раді. 
Мова про народного депута-
та Сергія Колебошина, який 
представляє та захищає ін-
тереси громад у нашому ви-
борчому окрузі, в тому числі 
в Таїровській громаді.

Цей випуск газети «Пів-
день» присвячений якраз 
підсумкам річної роботи де-
путатської команди «Слуг 

народу» в Таїровській ОТГ. 
Звісно, були амбіційні плани 
– перш за все будувати, вико-
ристовуючи всі можливості 
президентської програми 
«Велике будівництво». Але 
складний 2022 рік вніс свої 
корективи, та, замість нових 
дитсадочків, шкіл та ліка-
рень, увага місцевої влади, 
зокрема депутатів фракції 
«Слуги народу» була прикута 
до вирішення питань соціаль-
ної підтримки населення, яка 

вкрай важлива під час пов-
номасштабної війни проти 
України.

Звісно, вирішальну роль 
зіграла політична стабільність 
в селищній раді, в якій актив-
на більшість депутатів із різ-
них фракцій майже одного-
лосно підтримувала соціальні 
ініціативи, такі як: виділення 
коштів на допомогу ЗСУ, 
підрозділам тероборони та 
Одеському військовому шпи-
талю, збереження та розши-
рення соціальних виплат жи-
телям громади, різноманітна 
підтримка вимушених пере-
селенців.

Завдяки плідній роботі 
Управління гуманітарної 

політики, який очолює депу-
татка від «Слуги народу» Світ-
лана Мораитес, та ефектив-
ній взаємодії з керівництвом 
громади, вдалося поступо-
во реалізувати гуманітарні 
проєкти, в більшості випадків 
за підтримки програм між-
народних фондів. Пошуком 
цих можливостей якраз і 
займається Управління гу-
манітарної політики та особи-
сто Світлана Мораитес.

Багато робить на своєму 
окрузі депутат Сергій Мель-
ник. І багато допомагає на-
шим захисникам, використо-
вуючи власні можливості та 
залучаючи до цієї місії дирек-
цію житлового масиву «Дай-

берг», якою керує. Розвиток 
спорту в громаді забезпечує 
ще один «слуга народу» в міс-
цевому «парламенті» – депу-
тат Віллін Цандр, який очолює 
комунальне підприємство СК 
«Таїрове». Щодня працюють 
над вирішенням актуальних 
проблем своїх виборців депу-
тати Ганна Якімович і Оксана 
Ящук.

Але про все – по черзі. 
Редакція зустрілась з депута-
тами фракції «Слуги народу» 
в Таїровській селищній раді 
та розпитала про зроблене за 
рік. Інтерв’ю читайте в цьому 
номері.

Данило Горячкін,
редактор газети «ПівДень»

У сесійній залі Таїровсь-
кої селищної ради відбулась 
зустріч депутатів, які були 
обрані від політичної партії 
«Слуга народу», з громадсь-
кістю. Депутати відзвітували 
про виконану за рік роботу. 
Незважаючи на важкі часи, 
«слуги» продовжують вико-
нувати свої обов’язки, зосе-
реджуючись на соціальній 
підтримці жителів громади 
та внутрішньо переміщених 
осіб, на допомозі підрозділам 
Збройних Сил України, на за-
безпеченні мешканців якісни-
ми медичними послугами та 
спортивному розвитку нашої 
молоді.

До речі, депутати від 
«Слуги народу» – одні з самих 
дисциплінованих відвідувачів 
сесій, вони взяли участь у ро-
боті всіх 10-ти засідань, що 
відбулися в період з грудня 
минулого року по листопад 
2022-го. «Слуги» одноголос-
но підтримували всі соціальні 
ініціативи, що були в порядку 
денному сесій.

Нагадаємо, головою 
фракції «Слуги народу» в 
Таїровській селищній раді 
є Світлана Мораитес. Її за-
ступник – Сергій Мельник. 
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Всього в фракції 5 депутатів і 
голова Таїровської селищної 
ради Тимур Хасаєв, який був 
обраний від президентської 

політичної сили.
Присутні жителі громади 

дуже позитивно відреагува-
ли на депутатські звіти, вис-

ловили подяку та підтримку 
діяльності своїх обранців, а 
депутати побажали всім нам 
скорішої перемоги!

Так склалося, що нашу депутатську роботу можна 
умовно поділити на дві частини: «до» та «під час» 
війни, – вважає депутатка Таїровської селищної 
ради від «Слуги народу», начальниця Управління 
гуманітарної політики та засновниця благодійної 
організації «Волонтери Таїрова» Світлана Мораи-
тес. В інтерв’ з нею ми дізналися, чому саме так.

– Світлана Леонідівна, як 
змінила вашу депутатсь-
ку діяльність війна?

– Коли ми обирались де-
путатами Таїровської селищ-
ної ради, нашими програм-
ними цілями було створення 
в громаді розвинутої соціаль-
ної, освітньої, спортивної 
інфраструктури. Ми дійсно 
успішно реалізовували бага-
то проєктів: майже закінчили 
будівництво сучасного ди-
тячого садочку в Таїровому, 
розпочали будівництво но-
вого ЦНАПу, привели до ладу 
амбулаторії, на черзі були ди-
тячі дошкільні та шкільні за-
клади в «Радужному», Черво-
ному Хуторі, Сухому Лимані 
тощо. Але війна порушила 
плани, змінила вектор діяль-
ності з великих проєктів на 
соціальну підтримку кожної 
людини, тому я говорю, що 
нашу роботу можна поділити 
на «до» та «під час» війни.

– Про вашу роботу «під 
час» війни: як допомагає-

те вразливим верствам 
населення, зокрема вну-
трішнім переселенцям, 
яких в громаді вже понад 
6 тисяч?

– Управління гуманітар-
ної політики, яке я очолюю, 
за підтримки керівництва 
громади налагодило плідну 
співпрацю з міжнародними 
гуманітарними організація-
ми, благодійними фондами, 
волонтерами, місцевими 
органами влади по наданню 
фінансової та гуманітарної 
допомоги переселенцям та 
мешканцям громади.

Наразі співпрацюємо з 
організацією «Вітрила Ди-
тинства». Вони безкоштовно 
пропонують соціально не-
захищеним категоріям на-
селення юридичні послуги, 
заняття з психологом для ді-
тей та підлітків (арт-терапія, 
розвивальні заняття, май-
стер-класи, тренінги), групові 
заходи для батьків (тренінги, 
групи взаємодопомоги), на-
дання гуманітарної допомоги 
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64
депутатських
актів
складено 17

депутатських
звернень
написано

7
письмових
звернень
розглянуто10/10

сесій
селищної ради
відвідано

185
депутатських
актів
складено 89

депутатських
звернень
написано

62
письмових
звернень
розглянуто 33

прийомів
громадян
проведено

ЦИФРИ ЗІ ЗВІТІВЦИФРИ ЗІ ЗВІТІВ
МОРАИТЕС Світлана Леонідівна

МЕЛЬНИК Сергій Сергійович

100
депутатських
актів
складено 400

дітей займа-
ються спортом 
безкоштовно

ЦАНДР Вілін В’ячеславович

7
депутатсь-
ких актів
складено

сесій
селищної ради
відвідано

ЯКИМОВИЧ Ганна Василівна

50
депутатських
актів
складено 1

робоча зустріч
із депутатом ВР
Колебошиним С.В.

ЯЩУК Оксана Володимирівна

для сімей з дітьми (продук-
тові набори,  ваучери, новий 
зимовий одяг та взуття, ди-
тячі візки), медичні послуги 
(медикаменти, обстеження 
тощо). У першій декаді ве-
ресня відкрито Соціальний 
хаб для дозвілля дітей.

Разом із громадським 

об’єднанням «Віра, Надія, 
Любов» організували допо-
могу багатодітним жінкам, 
одиноким матерям і внутріш-
ньо переміщеним особам 
– надали гігієнічні засоби та 
продукти харчування.

Проведені психологіч-
ні тренінги та консультації 

для ВПО. Передані аптечки, 
зігріваючі ковдри, медичні 
костюми та термометри до 
«Таїровського консультатив-
но-діагностичного центру».

Багато добрих справ зро-
блено завдяки щоденній ро-
боті благодійної організації 
«Волонтери Таїрова», яку я 

заснувала 3 роки тому. Разом 
із волонтерами ми допома-
гаємо бійцям ЗСУ, мешкан-
цям та внутрішньо переміще-
ним особам нашої громади. 
В офісі «Волонтерів Таїрова» 
раз на тиждень здійснюються 
прийоми громадян, безко-
штовно надаємо обладнан-

ня для людей з інвалідністю, 
одяг, взуття, посуд, меблі та 
інші предмети побуту.

Фондом передано до 
Гуманітарного складу при 
Таїровській селищній раді 
засоби гігієни та продукти 
харчування – для подальшої 
видачі переміщеним особам 
та мешканцям громади, що 
постраждали від війни.

Разом із волонтерами 
провела акцію «Подаруй 
щастя дітям»: придбано ди-
ван у реабілітаційний центр 
«Софія» для дітей, що по-
страждали від домашнього 
насильства, надані речі, соло-
дощі, канцелярські товари.

Силами наших волонтерів 
зроблений капітальний ре-
монт 3-х приміщень в інтер-
наті для дітей з порушеннями 
слуху в житловому масиві 
Чорноморка. І також до 1 
вересня вихованці інтернату 
отримали від нас канцелярію.

У листопаді в місті Краків 

я разом із колежанками взяла 
участь у тренінгу з супроводу 
та підтримки постраждалих 
від сексуального насильства, 
пов’язаного з конфліктом, 
та інших воєнних злочинів 
в Україні, який проходив за 
підтримки Австрійського 
агентства розвитку. Були роз-
глянуті основні міжнародні та 
національні закони, норми та 
існуючі механізми докумен-
тування воєнних злочинів, 
зокрема проти жінок і дівчат.

В умовах війни розуміє-
мо, що людям потрібна 
елементарна увага, тому не 
забуваємо вітати мешканців 
громади зі святами: одино-
ким пенсіонерам подарували 
на Новий рік набори постіль-
ної білизни, наших жіночок 

порадували квітами на 8 бе-
резня, на Великдень роздали 
людям смачні паски. До Дня 
людей похилого віку забез-
печили одиноких пенсіонерів 
громади картоплею. Я ще не 
враховую продуктові набо-
ри, які надаються постійно.

Закінчення на сторінці 4 >
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За підтримки керівни-
цтва селищної  ради ми ор-
ганізували виїзди внутріш-
ньо переміщених осіб, які 
поселилися в громаді, на 
благодійні вистави одеських 
театрів. Впевнена, що куль-
турно-мистецькі заходи не 
менш важливі, ніж допомога 
продуктами або речами.

– З якими проблемами 
жителі найчастіше до 
вас звертаються?

– Переважна більшість 
звернень стосується житло-
во-комунальних питань та 
соціальної підтримки. Щодо 
конкретних дій, я допомогла 
у встановлені електролічиль-
ників людям похилого віку 
в СК «Виноградар». Разом 
із волонтерами на території 
громади здійснені заходи по 
стерилізації безпритульних 
собак. За моїм сприянням 
на 1-му окрузі підрядною ор-
ганізацією здійснені обрізка 
гілок біля електричних ме-
реж та покос сухостою.

На звернення мешкан-
ців будинку №47 по вулиці 
40-річчя Перемоги відремон-
тований аварійний каналі-
заційний стояк. Пенсіонери 
звертаються з найдрібніших 
побутових питань, навіть з 
приводу встановлення двер-
ного замка. Я завжди відгу-
куюсь і допомагаю.

– Яким чином люди звер-
таються?

– Є письмові звернення, 
половина з них – колектив-
ні. Але більшість все ж таки 
усні. Виборці знають мій 
номер телефону, я ніколи 
його не приховувала. А ще 
тримаю постійний зв’язок 

СВІТЛАНАСВІТЛАНА
МОРАИТЕС:МОРАИТЕС:
«ЩОДНЯ ШУКАЄМО«ЩОДНЯ ШУКАЄМО
НОВІ МОЖЛИВОСТІНОВІ МОЖЛИВОСТІ
ДЛЯ ПІДТРИМКИ ЛЮДЕЙ»ДЛЯ ПІДТРИМКИ ЛЮДЕЙ»

СЕРГІЙ СЕРГІЙ 
МЕЛЬНИК:МЕЛЬНИК:
«СВОЄЮ ДОПОМОГОЮ МИ«СВОЄЮ ДОПОМОГОЮ МИ
НАБЛИЖАЄМО ПЕРЕМОГУ!»НАБЛИЖАЄМО ПЕРЕМОГУ!»

Крім виконання депутат-
ських повноважень, Сергій 
Мельник працює волонтером 
у складі фонду «Волонтери 
Таїрова» та, навіть, заснував 
власну благодійну організа-
цію. А ще є керівником мо-
лодіжного «крила» політич-
ної партії «Слуга народу» в 
Одеському районі – «Зе!Мо-
лодіжки». Всі ці громадські 
обов’язки депутат поєднує з 
роботою в бізнесі – він є ди-
ректором житлового масиву 
«Дайберг». Саме в бізнесово-
му середовищі Сергій Мель-
ник знаходить підтримку для 
багатьох своїх соціальних іні-
ціатив. Одна з «найсвіжіших» 
– переобладнання електро-
мережі житлового будинку 
№16 по вулиці Лабораторній 
в Червоному Хуторі з ме-
тою переходу споживачів на 
прямі стосунки з енергопо-
стачаючою компанією ДТЕК.

– Сергій Сергійович, за 
чий кошт було виповнене 
переобладнання, з якою 
метою та яка загальна 
вартість робіт?

– Мета очевидна: надати 
людям можливість плати-
ти менше, а з урахуванням 
майбутнього встановлення 
двотарифних лічильників у 
кожній квартирі економити 
майже вдвічі! Жителі 16-го 
будинку протягом тривалого 

Сергій Мельник – один з тих депутатів, 
хто постійно опікується потребами 
українських захисників. Для нього немає 
чужої біди, чужого болю, а те, що Одесь-
кий регіон не так відчуває воєнні дії – не 
привід розслаблятися чи вважати, що 
війна десь там, не поряд. Саме допомога 
армії наближує нашу спільну перемогу, 
впевнений депутат.

із мешканцями через групу 
округу в Вайбері та сторінку 
в Фейсбуці. Ця комунікація 
забезпечує оперативне реа-
гування на потреби жителів.

– У скрутні часи актуалі-
зуються питання здо-
ров’я населення. Що 
робиться в цьому на-
прямку?

– Разом із депутатами 
різних рівнів Сергієм Ко-
лебошиним, Олександром 
Ворохаєвим і Валерієм Ос-
лавським у грудні 2021 року 
реалізовано проєкт онкос-
кринінгу «Здоров’я жінки»: 
проведені безкоштовні МРТ, 
обстеження та консульту-
вання лікарями гінекологом 
і онкологом жінок громади.

Сумісно з мобільною 
бригадою Одеського місь-
кого центру первинної ме-
дично-санітарної допомоги 
№3 у жовтні 2022 року в 
Таїровому та Сухому Лимані 
організований щотижневий 
медичний огляд. Спеціалі-
сти центру надають  допо-
могу тим, хто має розлади 
здоров’я, направляють при 
необхідності до вузьких 
спеціалістів, виписують 
пільгові рецепти, роблять 
електрокардіографію.

– На завершення декіль-
ка слів про фракцію СН.

– Як голова депутатсь-
кої фракції «Слуга народу» 
в Таїровській селищній раді, 
зазначу, що наша фракція 
дуже консолідована, депута-
ти витрачають багато часу, 
сил та, навіть, власних ко-
штів на допомогу людям, а 
в обговореннях соціальних 
питань між нами ніколи не 
виникає суперечностей.

> Початок на сторінці 3

часу, з 2014 року, зверталися 
в різні інстанції з проханням 
перевести їхню мережу з 
Інституту грунтів, до якого 
вони досі були підключені, на 
ДТЕК. Для цього треба було 
переобладнати щитову, але 
вартість заміни обладнання 
для них була непідйомна: 
разом із проєктом – 25 тисяч 
гривень. Я вирішив це питан-
ня за власні кошти. Наступ-
ний етап – пояснити жителям 
будинку, що потрібно для 
укладання прямих договорів 
та чому варто змінити старі 

лічильники на нові «день-ніч».

– Це – окремий приклад. 
А що взагалі зробили за 
рік на своєму окрузі?

– Вирішено багато суто 

комунальних питань. Напри-
клад, по зовнішньому освіт-
ленню – замінено 63 лампи у 
вуличних фонарях. Частково 
виконані роботи з обрізки 
гілок і сухостою.

Постійно спрямовую до-
помогу соціально незахище-
ним верствам населення. Так, 
за моєю безпосередньою 
участю роздано 570 продук-
тових наборів пенсіонерам 
та інвалідам. Також приймав 
участь у регулярній роздачі 
хліба. Загалом закуплено 
більш ніж 2,5 тони продук-

тових наборів для жителів 
Таїровської ОТГ.

З гордістю скажу, що ми 
навіть під час війни не зупи-
няємо будівництво Храму на 
честь преподобного Сергія 

Радонежського в житлово-
му масиві «Дайберг». На ос-
вячення наріжного каменю 
Храму був запрошений Ми-
трополит Київський та всієї 
України Єпіфаній. Я особисто 
прийняв участь в організації 
його приїзду, який є ваго-
мою подією не тільки для 
Таїровської ОТГ, але й для 
всієї Одеської області.

Вважаю, що вся наша ро-
бота та взагалі життя грома-
ди були б неможливими без 
щоденного героїзму наших 
воїнів на передовій, тому зі 
всіх можливостей допома-
гаю Збройним силам України.

– Розкажіть, будь ласка, 
детальніше про цю допо-
могу.

– З перших днів війни ми 
об’єднались: я як депутат, 
«Волонтери Таїрова» та не-
байдужий бізнес. У резуль-
таті такого об’єднання зусиль 
змогли закупити та переда-
ти в гарячі точки України 23 
пристрої нічного бачення, 63 
бронежилети, 3 мікроавтобу-
си та 1 позашляховик для ЗСУ. 
Крім того, бійцям на фронт 
доставлені більш ніж 6 тон 
їжі, півтори тони дизельно-
го пального та 84 куби дрів. 
Вірю, що наша підтримка 
українських захисників безу-
мовно наблизить нашу спіль-
ну Перемогу в цій війні.

ВІЛІН ЦАНДР:ВІЛІН ЦАНДР:
«СПОРТИВНА ГРОМАДА «СПОРТИВНА ГРОМАДА ЗАРАДИ ЗАРАДИ 
СИЛЬНОЇ УКРАЇНИ»СИЛЬНОЇ УКРАЇНИ»

Вілін Цандр – відомий в Таїровській громаді 
тренер, який виховав не одне покоління спор-
тсменів. Депутат селищної ради кількох скли-
кань, в місцевому парламенті представляє 
політичну силу «Слуга народу» та очолює Одесь-
ку обласну організацію руху «Зе!Молодіжка». На 
його переконання, важливим фактором форму-
вання здорового суспільства є спорт.

Наразі в спортивному 
клубі «Таїрове», директором 
якого є Вілін Цандр, безко-
штовно займаються більше 
400 дітей зі всєї громади та 
переселенців з інших обла-
стей України. А саме спор-
тивне комунальне неприбут-
кове підприємство з’явилось 
завдяки лобіюванню депута-
та ще на початку цієї каденції.

– Мова про 6 діючих сек-
цій, – розповідає Вілін В’ячес-
лавович. – Це футбол, баскет-
бол, бально-спортивні танці, 
ушу-саньда, художня гімна-
стика та академічна гребля. 
На всі ці напрямки нам вда-
лося знайти висококваліфіко-
ваних тренерів – небайдужих 
майстрів своєї справи.

За словами депутата, 
робота над оснащенням 
СК «Таїрове» теж не припи-
няється. Протягом остан-
нього року придбано багато 
додаткового обладнання та 
інвентаря, що робить трену-
вання ще більш змістовними 
та якісними.

Як результат, вихованці 
клубу неодноразово ставали 
переможцями та призерами 
обласних, всеукраїнських 
та міжнародних спортивних 
змагань з різних видів спорту.

– Вілін В’ячеславович, це, 
так би мовити, профільна 
діяльність. Що ще робили 
як депутат?

– Я постійно організовую 

спортивні акції та культур-
ний відпочинок для дітей 
громади. Проводжу турніри 
та влаштовую виїзні тури. На 
окрузі намагаюсь реагувати 
на кожне звернення. Здій-
снив заходи по освітленню 
дворів, сприяв встановлен-
ню додаткових спортивних 
тренажерів, проводжу разом 
із однодумцями та нашими 
комунальниками ремонти 
на стадіонах у Таїровому та 
в Сухому Лимані, здійснено 
сезонний ямковий ремонт 
доріг, встановлені камери ві-
деоспостереження тощо.

За моєю участю до ко-
мунального підприємства 
«Таїровський КДЦ» пере-
дані лікарські та гігієнічні 
засоби, медичні маски, а до 
Гуманітарного складу при 
Таїровській селищній раді – 
памперси та інши товари для 
малюків.

Доволі часто до мене 
звертаються люди похи-
лого віку за допомогою в 

заповненні документів на 
оформлення субсидій або 
матеріальної допомоги. Звіс-
но, я їм в цьому допомагаю.

– Ви підтримуєте міцний 
зв’язок із нашими захис-
никами. Розкажіть про 
це. Їздите на передову?

– Так, разом із волонте-
рами та громадськими ор-
ганізаціями передаємо або 
безпосередньо доставляємо 
нашим військовим генера-
тори, дрони, теплі речі, ліки, 
засоби гігієни, навіть автівки. 
Тому регулярно буваю на пе-
редовій, бачу наших героїв, 
вони передають нам привіт.

– І насамкінець скажіть, 
як працюється в команді 
«Слуг народу»?

– Безумовно, у нас дуже 
міцна команда. Ми підтри-
муємо один одного. Справи 
та успіхи кожного окремого 
депутата – це заслуга всієї ко-
манди.

Шановні мешканці 
Таїровської громади!

Відповідно до ЗУ «Про 
місцеве самоврядування в 
Україні» звітуємо перед се-
лищною територіальною гро-
мадою за підсумками роботи 
за рік, що минув.

У нас цього року були 
великі плани, але війна їх 
зруйнувала. Це і будівництво 
дитячого садка в смт Таїро-
ве, і розробка документації 
для будівництва школи в ж/м 
«Радужний» та багато інших 
проєктів, які б змогли покра-
щити життя мешканців гро-
мади. Робота казначейської 
служби також внесла свої ко-
рективи – неможливе фінан-
сування тих проєктів, які були 
у нас заплановані.

На сьогоднішній день ми 
зосередили всю нашу робо-
ту на підтримці критичної 
інфраструктури громади та 
допомозі переселенцям.

На даний час Таїровська 
громада прийняла майже 6 
тисяч вимушено переміще-
них осіб. З початку воєнної 
агресії проти України в гро-
маді було видано майже 19 
тисяч продуктових наборів 
переселенцям та незахище-
ним верстам. Ми співпрацю-
ємо з багатьма благодійними 
організаціями, щоб наш гу-
манітарний склад зміг отри-
мати та видати гуманітарну 
допомогу. Дякуємо їм за цю 
роботу. Важливий напрямок 
нашої роботи – це допомо-
га ЗСУ. Майже 10 мільйонів 
гривень було виділено на 
підтримку військовим, у 
тому числі 6,7 мільйонів – на 
закупівлю медичного облад-
нання для військового шпита-
лю. Кожного дня ми активно 
працюємо над створенням 
Пунктів Незламності. Так, з 
бюджету виділено 5,7 мільй-
онів гривень на придбання 
генераторів, які найближчим 
часом запрацюють у громаді. 
Створено та облаштовано 
пункти тимчасового перебу-
вання вимушено переміще-
них осіб на 180 місць, була 
надана квартира багатодітній 
родині з Херсонщини.

ЕКОНОМІКА

Одним із наших важли-
вих завдань в цьому році 
було збереження виконання 
бюджету, порівнюючи з 2021 
роком. Ми вважаємо, що це 
нам вдалось.

Бюджет Таїровської 
селищної територіальної 
громади на 2022 рік є зба-
лансованим, таким, в якому 
дотримана відповідність між 
видатками та доходами.

Через відкриту збройну 
агресію російської федера-
ції проти України виконання 
дохідної частини загального 
фонду бюджету Таїровської 
селищної територіальної гро-

мади за 11 місяців поточного 
року становить 92,6% та скла-
дає 199,6 мільйонів гривень.

З усіх надходжень най-
більш вагомий податок на до-
ходи фізичних осіб (ПДФО). 
Він є одним з основних дже-
рел наповнення бюджету 
громади – 31%. Сума надход-
жень за 11 місяців 2022 року 
склала 61,7 мільйонів гри-
вень.

Вагому частину в струк-
турі доходів загального фон-
ду бюджету громади займа-
ють місцеві податки і збори: 
податок на майно – 31% (61,5 
млн. грн.), єдиний податок – 
15% (30,8 млн. грн.) та інші.

На території Таїровсь-
кої селищної територіальної 
громади діють 6 ринків, 3 
підприємства оптової тор-
гівлі, 6 АЗС, 60 підприємств, 
які надають послуги з обслу-
говування транспорту, та 45 
підприємств, які надають інші 
побутові послуги. Упродовж 
2022 року надходження до 
бюджету громади від деяких 
зазначених категорій під-
приємств склали:

- АЗС – 1,7 млн. грн.;
- ринки – 0,7 млн. грн.;
- підприємства оптової 

торгівлі – 44,7 млн. грн.
Малий та середній бізнес 

забезпечує вагомий внесок 
у розв’язання проблем зай-
нятості, формуванні дохід-
ної частини бюджету. Для 
провадження підприємниць-
кої діяльності створюються 
сприятливі умови.

Таїровська селищна рада 
профінансувала з бюдже-
ту громади 9,5 мільйонів 
гривень на товари, роботи 
і заходи з територіальної 
оборони згідно «Програми 
сприяння обороноздатності 
Збройних Сил України та 
сил територіальної оборони 
Таїровської територіальної 
громади на 2022-2024 роки», 
а саме військовим частинам 
Збройних сил України ОК 
«ПІВДЕНЬ» та підпорядкова-
ним їм підрозділам сил ТрО.

Основні причини невико-
нання бюджету Таїровської 
селищної територіальної 
громади за 11 місяців 2022 
року у зв’язку з повномас-
штабними воєнними діями:

- відповідно до змін у по-
датковому законодавстві у 
березні Верховна Рада Украї-
ни скасувала акциз і знизила 
ПДВ на пальне, а у вересні 
2022 року повернула ставки 
акцизного податку на паливо;

- причиною невиконання 
єдиного податку є зміни в 
податковому законодавстві, 
відповідно до яких ФОП 1 та 
2 групи тимчасово, до припи-
нення або скасування воєн-
ного, надзвичайного стану на 
території України, можуть не 
сплачувати єдиний податок;

- основною причиною не-

довиконання плану з ПДФО є 
скорочення штатної чисель-
ності на підприємствах та 
організаціях, які провадять 
свою господарську діяльність 
на території нашої громади, а 
в деяких випадках призупи-
нення своєї діяльності чи за-
криття.

Дякуємо бізнесу, який 
продовжує сплачувати подат-
ки в цей непростий час.

ЦНАП

Окремо відзначимо ро-
боту Центру надання ад-
міністративних послуг. За 
поточний рік надано більш 
ніж 20 тисяч послуг. А саме: 
послуги з реєстрації місця 
проживання, паспортні по-
слуги, соціальні послуги, 
послуги у сфері містобуду-
вання, архітектури й зем-
леустрою та інші. Загалом 
через відділ ЦНАП селищної 
ради надається майже 87 ви-
дів соціальної державної та 
допомоги з селищного бюд-
жету. За 2022 рік прийнято 
та зареєстровано 585 заяв 
на призначення державних 
допомог та субсидій, з них 43 
– на вирішення права на при-
значення субсидії. Протягом 
2022 року пільгами скористу-
вався 81 мешканець громади.

ЖКГ

Одним із досягнень ми 
вважаємо забезпечення жит-
тєдіяльності громади. У цей 
важкий час для країни ми 
зробили все, що від нас зале-
жить: працює водовідведен-
ня, водопостачання, вивіз від-
ходів, благоустрій територій. 
Але відключення електрое-
нергії не дає можливості ЖКГ 
працювати у повному обсязі. 

Управлінням житлово-ко-
мунального господарства та 
інфраструктури розроблено 
та затверджено «Комплексну 
Програму охорони довкіл-
ля та забезпечення еколо-
гічної безпеки на території 
Таїровської територіальної 
громади на 2022-2024 роки», 
«Комплексну Програму ро-
звитку житлово-комунально-
го господарства Таїровської 
селищної ради на 2022-2024 
роки», «Програму з локалі-
зації та ліквідації амброзії 
полинолистої на території 
Таїровської селищної ради 
протягом 2019-2022 років».

Таїровська селищна рада 
працює над поліпшенням 
екологічної ситуації в насе-
лених пунктах Таїровської 
громади та продовжує про-
водити роботу в наступних 
напрямах:

- відремонтовано 640 
ділянок водогону, що скла-
дає близько 700 метрів, і 86 
ділянок каналізаційної ме-
режі, що складає близько 64 
метрів;

- замінено 1200 метрів 

зношених труб на нові по ву-
лицям Лабораторна, Північ-
на, Гарманна, Кленова, Інсти-
тутська, ОСГІ, Колекційна;

- ліквідовано 420 аварій-
них ситуацій на водопровід-
них мережах та 52 – на ка-
налізаційних мережах;

- після проведеної ревізії 
60 колодязів здійснено очи-
щення від мулу 52 колодязів, 
8 колодязів центральної во-
допровідної мережі були на-
криті новими люками;

- на каналізаційно-насо-
сних станціях у житлових 
масивах Червоний Хутір, 
Дружний та в смт. Таїрове 
проведено заміну 40 метрів 
застарілих труб на труби біль-
шого діаметру для збільшен-
ня об’єму пропускної спро-
можності станцій;

- для регулювання напору 
подачі води проведена замі-
на 8 засувок в центральній та 
розподільчих камерах водо-
гону.

Крім того, силами КП «Ли-
ман» проведено роботи з:

- заміни засувок по вули-
цях Кумпана, Будівельників і 
Сонячній;

- облаштування пункту 
роздачі артезіанської води 
(бювету) по вулиці Надії, 2 
(заміна всіх кранів);

- підключення води до 
підвального приміщення ад-
міністративної будівлі по ву-
лиці Чорноморців, 100;

- ліквідації понад 30 
аварійних ситуацій, пов’яза-
них з поривами води в селі 
Сухий Лиман;

- заміни 69 водолічиль-
ників абонентів;

- переопломбування по-
над 1000 водолічильників, 
маркування кранів у коло-
дязях великого скупчення 
абонентів, маркування водо-
провідних лічильників водо-
постачання від артезіанської 
свердловини;

- ремонту вуличного ко-
лодязя на вулиці Миколаївсь-
кій та інше.

Силами КП «Лиман» та-
кож проводиться відновлен-
ня стадіону в Сухому Лимані.

СОЦІАЛЬНИЙ ЗАХИСТ
ТА ОХОРОНА ЗДОРОВ’Я
НАСЕЛЕННЯ

В Таїровській громаді 
функціонує КУ «Центр надан-
ня соціальних послуг». Центр 
надає 19 базових послуг: 
денний догляд, соціальний 
супровід, консультування, 
екстрене втручання тощо. 
Послугою «догляд вдома» 
користуються 68 осіб на без-
оплатній основі, 2 – на плат-
ній. Працює мобільна брига-

да. Створено спеціалізовану 
службу первинного соціаль-
но-психологічного консульту-
вання осіб, які постраждали 
від домашнього насильства 
та/або насильства за ознакою 
статі.

Селищною радою для не-
захищених верств населення 
прийнята та затверджена 
програма «Соціальний захист 
населення Таїровської тери-
торіальної громади на 2022-
2024 роки».

Так, у поточному році:
- 701 особа отримала ма-

теріальну допомогу з місце-
вого бюджету;

- 8 осіб з інвалідністю по 
зору та сім’ї, що виховують 
дитину з інвалідністю, отри-
мали фінансову підтримку на 
оплату ЖКП у розмірі 1000 
гривень;

- 190 осіб з інвалідністю 
отримали фінансову підтрим-
ку в розмірі 500 гривень;

- 122 особи отримали ма-
теріальну допомогу до Дня 
Перемоги;

- 2 особи, що постражда-
ли внаслідок Чорнобильської 
катастрофи, отримали одно-
разову матеріальну допомо-
гу в розмірі 1000 гривень;

- надано матеріальну до-
помогу 3-м дітям під опікою 
– випускникам 9, 11 класів 
розміром 1000 грн.

Згідно Програми були 
закуплені ліжка, матраци та 
подушки на 180 місць для 
тимчасового розміщення 
ВПО в комунальних закладах 
громади.

Підготовлено проєкт 
«Програми підтримки по-
страждалих зареєстрованих 
жителів Таїровської тери-
торіальної громади, житлові 
будинки (квартири) яких 
зруйновано (пошкоджено) 
внаслідок надзвичайної си-
туації воєнного характеру, 
спричиненою збройною 
агресією російської федера-
ції, на 2022-2023 роки».

Сумісно з Мобільною 
медичною бригадою розпо-
чато проєкт, в рамках якого 
спеціалісти проводять медич-
ний огляд в смт Таїрове та в 
селі Сухий Лиман.

КНП «Таїровський КДЦ» 
закупив за кошти селищно-
го бюджету для мешканців 
нашої громади, які хворі на 
орфанні (генетичні) захво-
рювання, життєво необхідні 
ліки на загальну суму 550 800 
гривень. Протягом року за 
бюджетні кошти також прид-
бано автоматичний пери-
метр для дослідження очей 
на суму 466 900 гривень, для 
ВПО закуплені ширми, маски, 

туалетний папір, засоби для 
дезінфекції на загальну суму 
247 909 гривень. Додатко-
во за кошти НСЗУ придбано 
безконтактний тонометр з 
тахіметром, дефібрилятор 
з монітором, датчик УЗД, 
холтер монітор, ноутбуки 
на суму 1 106 041 гривень. В 
якості гуманітарної допомоги 
надійшли ліки, памперси, ме-
дичні халати на суму 4 129 791 
гривня.

СК «ТАЇРОВЕ»

Окремо хочемо подяку-
вати нашому спортивному 
клубу «Таїрове», який вихо-
вує справжніх чемпіонів. Так, 
наприклад, наші футболісти 
стали бронзовими призе-
рами чемпіонату Одеської 
області. Було проведено 16 
футбольних турнірів, в яких 
здобуті численні перемоги. 

Є гарні здобутки і в інших 
видах спорту. В 2-х турнірах 
з Ушу-Саньда здобуті: 1-е міс-
це 6 разів, 2-е місце 4 рази та 
одне 3-е місце. В 4-х турнірах 
зі спортивних танців виборе-
но 1-е місце 25 разів, 2-е місце 
17 разів, 3-е місце 3 рази. Та-
кож було проведено 4 тур-
ніри з баскетболу та 2 турніри 
зі спортивної гімнастики.

ПЛАНИ НА МАЙБУТНЄ

У першу чергу нам необ-
хідно переглянути стратегію 
сталого розвитку Таїровської 
громади на 2021-2030 роки з 
урахуванням військових дій 
в країні. Добудувати об’єкти, 
які ми почали будувати рані-
ше. Це і новий ЦНАП, і дитя-
чий садочок на 90 місць.

Наша громада прийняла 
участь у Президентській про-
грамі «Відновлення України», 
за рахунок якої ми повинні 
отримати більш ніж 40 міль-
йонів гривень на реконструк-
цію каналізаційного колек-
тору Таїрове – Чорноморка, 
який значно розвантажить 
нашу систему водовідведен-
ня та поліпшить екологічну 
ситуацію в громаді.

Дуже важливий аспект в 
подальшому – надання під-
тримки соціально незахи-
щеним верствам населення 
та ВПО, створення нових 
робочих місць та розбудова 
соціальної інфраструктури. 
Вважаємо за необхідне про-
довжувати співпрацю з євро-
пейськими партнерами. Так, 
нещодавно підписаний ме-
морандум між Таїровською 
громадою та громадою Нова 
Сажина Республіки Польща.

Дякуємо за вашу підтрим-
ку, разом до Перемоги, все 
буде Україна! 

СПІЛЬНИЙ ЗВІТ ГОЛОВИ ТАЇРОВСЬКОЇ СЕЛИЩНОЇ РАДИ ХАСАЄВА Т.Х.СПІЛЬНИЙ ЗВІТ ГОЛОВИ ТАЇРОВСЬКОЇ СЕЛИЩНОЇ РАДИ ХАСАЄВА Т.Х.
І СЕКРЕТАРЯ ТАЇРОВСЬКОЇ СЕЛИЩНОЇ РАДИ ОРЛОВА О.В.І СЕКРЕТАРЯ ТАЇРОВСЬКОЇ СЕЛИЩНОЇ РАДИ ОРЛОВА О.В.

КЕРІВНИЦТВОКЕРІВНИЦТВО
ТАЇРОВСЬКОЇТАЇРОВСЬКОЇ
ОТГ ЗВІТУЄ...ОТГ ЗВІТУЄ...
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Таїрове відзначило юві-
лей: 40 років тому відбулася 
перша сесія депутатів, на якій 
було проголошено про ство-
рення Таїровської селищної 
ради. Це сталося 29 листопа-
да далекого 1982-го року. До 
складу нової ради увійшли 
саме Таїрове, Сухий Лиман і 
село Балка, а представляли ці 
населені пункти 16 депутатів.

Хто вони, перші депутати 
та перша голова ради? Ми по-
бачили їх та поспілкувалися 
з ними завдяки запрошенню 
ветеранів місцевої влади на 
святковий захід до Будин-
ку культури. До речі, такий 
захід відбувся вперше за всю 
40-річну історію існування 
Таїровської селищної ради.
Маємо надію, що ми будемо 

гідні всіх ваших 
починань, які ви 
зробили 40 років 
тому. Ця дата 

для нас настільки ж важлива, 
як і створення самого селища 
великим Таїровим», – зазна-
чив секретар Таїровської 
селищної ради Олександр 
Орлов.

Це мала части-
на того, що ми 
мусимо зробити 
для вас, тому 

що ви для нас зробили наба-
гато більше», – звернулась 
до перших депутатів началь-
ниця Управління гуманітарної 
політики, депутатка Світлана 
Мораитес.

З 16 тодішніх депутатів 
половине вже немає, але з 
тих, хто живий, на захід прий-
шли 4 депутати та голова 
ради першого скликання Ме-
ланія Паламарчук. Тих, хто за 
станом здоров’я не зміг бути 
присутнім, керівництво гро-
мади привітало у них вдома. 
Усі ветерани селищної ради 
отримали подяки, квіти та 
продуктові набори.

Творчі колективи міс-
цевого Будинку культури 
присвятили першим депута-
там Таїрового невеличкий 
концерт. По його завершен-
ню наші поважні ювіляри 
розповіли про становлення 
селищної ради, про перший 
досвід роботи та про перші 
сесії, зокрема, про питання, 
які на них розглядалися.

В ТАЇРОВОМУ ПРОЙШОВ МАРАФОНВ ТАЇРОВОМУ ПРОЙШОВ МАРАФОН
«ЯРМАРОК ВАКАНСІЙ».«ЯРМАРОК ВАКАНСІЙ».
ЩО ПРОПОНУВАЛИ РОБОТОДАВЦІ?ЩО ПРОПОНУВАЛИ РОБОТОДАВЦІ?

40 РОКІВ 40 РОКІВ 
ВІД ПЕРШОЇ ВІД ПЕРШОЇ 
СЕСІЇСЕСІЇ
В ТАЇРОВОМУ ВІТАЛИВ ТАЇРОВОМУ ВІТАЛИ
ДЕПУТАТІВ-ДЕПУТАТІВ-
ПЕРШОПРОХІДНИКІВПЕРШОПРОХІДНИКІВ

Сильно хотіли 
ми свою селищ-
ну раду, щоб 
таїровці не ходи-

ли аж в Сухий Лиман за кож-
ною довідкою, – розповідає 
перша голова Таїровської 

селищної ради Меланія Па-
раманчук. – Спочатку було 
лише 4 штатних одиниці: 
голова, секретар, бухгалтер 
і паспортистка. Працювали 
в маленькій кімнаті, звісно, 
майже не було грошей. Але 
вирішували питання жи-
телів, організовували субот-
ники, реєстрували шлюби 
та новонароджених. Добре 
пам’ятаю ці перші реєстра-
ції: перший шлюб у січні 1983 
року між жителями Таїро-
вого Федором Кірпіковим і 
Ольгою та перша зареєстро-
вана теж у січні, під актовим 
записом №1, дитина – Рад-
кєвич Дмитро Ігоревич».

«Всі питання го-
тувались таким 
чином, що ніяких 
суперечностей 

при голосуванні на сесіях не 
могло бути, – згадує депутат 
першого скликання Олексій 
Дзендзик.

Дуже зворушливо було 
побачити дбайливо збере-
жене Олексієм Дзендзиком 
посвідчення народного де-
путата Таїровської селищної 
ради, видане в листопаді 
1982 року. Отримання цього 
документу 40 років тому, за 
словами Олексія Васильови-
ча, було тою подією, яка за-
пам’яталася на все життя.

Під час свого візиту 
Епіфаній провів службу на 
фундаменті майбутнього 
Храму, освятив наріжний 
камень для його подальшо-
го будівництва, зустрівся з 
релігійною громадою та свя-
щеннослужителями Право-
славної Церкви України.

Коли ми будуємо 
храми, то так, 
видимим чином, 
виявляємо свою 

любов до Бога. Але і Господь 
є до нас милостивим, бо ми 
нині маємо можливість віль-
но зводити храми — на від-
міну від інших часів, коли хра-
ми закривались, руйнувались. 
Тому ми дякуємо Богу за Його 
ласку і у своїх молитвах про-
симо, щоби Він благословив 
цю добру справу», — сказав 
Митрополит Епіфаній, звер-
таючись до присутніх.

На зустріч із Митрополи-

ГЛАВА ПЦУ ЕПІФАНІЙ В «ДАЙБЕРЗІ» –ГЛАВА ПЦУ ЕПІФАНІЙ В «ДАЙБЕРЗІ» –
                     ЗНАКОВА ПОДІЯ ДЛЯ УСІЄЇ ТАЇРОВСЬКОЇ ГРОМАДИ                     ЗНАКОВА ПОДІЯ ДЛЯ УСІЄЇ ТАЇРОВСЬКОЇ ГРОМАДИ

том зібрались багато вірян 
з «Дайбергу», прилеглого 
Червоного Хутору та інших 
населених пунктів Таїровсь-
кої громади і всієї Одещини. 
Була присутня й преса, зустрі-
чати Митрополита приїхали, 
навіть, французські журналі-
сти.

Серед присутніх на такій 
значній події були митропо-
лит Вінницький і Барський 
Симеон, керуючий Одеською 

У житловому масиві 
«Дайберг» силами 
його засновників і міс-
цевих вірян будується 
великий православ-
ний Храм преподоб-
ного Сергія Радонеж-
ського – він зростає 
поряд із дерев’яною 
капличкою, а разом із 
ним об’єднується та 
зростає релігійна гро-
мада «Дайберга». Саме 
тому таким приємним 
та несподіваним для 
вірян приїзд до жит-
лового масиву Глави 
Православної Церкви 
України, Митрополіта 
Київського та всієї 
України Епіфанія. Тут 
зустріли його соняч-
ним жовтневим днем.

єпархією єпископ Одеський 
і Балтський Афанасій, єпи-
скоп Хмельницький і Кам‘я-
нець-Подільський Павло, 
секретар Одеської єпархії 
протоієрей Теодор Оробець, 
духовенство єпархії та бла-
годійники, серед яких під-
приємець Сергій Дороховсь-
кий.

Ми збудували 
фундамент, на 
якому міцно по-

винен стояти Храм, і проси-
мо Вашого благословення для 
початку будівництва цього 
Храму на честь святого пре-
подобного Сергія Радонеж-
ського», – з такими словами 
звернувся до Митрополіта 
Епіфанія отець Теодор Оро-
бець, який наразі опікується 
будівництвом Храму та вже 
став добрим другом і настоя-
телем для релігійної громади 
«Дайберга».

Це дуже значима 
подія не тільки 
для житлового 
масиву «Дай-

берг», не тільки для Таїровсь-
кої громади або Одеського 
району. Це знаковий візит 
для усієї Одеської області. В 
той час, коли країна занурена 
в війну, людям дуже потріб-
на духовна підтримка та віра 
– в Бога, в себе, в Перемогу 
світла над темрявою», – 
зазначив засновник житлово-
го масиву «Дайберг» Сергій 
Дороховський. 

До речі, в лютому цього 
року настоятель Храму свя-
того преподобного Сергія Ра-
донежського отець Теодор 
був нагороджений главою 
ПЦУ інкрустованим митропо-
личим хрестом – за служіння 
на ниві Христовій во славу 
Святої Православної Церкви 
України.

А сам храмовий комплекс 
у «Дайберзі», включно з пер-
шою побудованою дерев’я-
ною капличкою, з радістю 
зустрічає гостей, які тут не 
рідкість. Ось – вже на почат-
ку грудня парафію Святого 
Сергія відвідав керуючий 
Єпархією єпископ Одеський 
і Бальтський Афанасій, який 
очолив Богослужіння до свя-
та Введення в храм Пресвя-
тої Богородиці і Приснодіви 
Марії.

ЯК ПРАЦЮЄ ЯК ПРАЦЮЄ СОЦІАЛЬНИЙ ХАБСОЦІАЛЬНИЙ ХАБ ДЛЯ ДІТЕЙ ДЛЯ ДІТЕЙ
В ТАЇРОВСЬКІЙ ГРОМАДІ?В ТАЇРОВСЬКІЙ ГРОМАДІ?В Таїровській громаді, 

навіть, попри повно-
масштабну війну, дба-
ють про освітню та по-
заосвітню діяльність 
дітей. Усе задля того, 
аби малеча перебу-
вала і вчилася у ком-
фортних умовах та ко-
мунікувала між собою. 
У хабі безкоштовно 
допомагають жителям 
Таїровської громади: 
багатодітним, малоза-
безпеченим, родинам, 
де виховуються діти 
з інвалідністю, чи ін-
валідність мають бать-
ки, а також тим, хто 
постраждав від війни, 
та внутрішнім пере-
селенцям – останніх 
у базі громади нара-
ховується вже більше 
6-ти тисяч осіб.

ХТО СТВОРИВ ХАБ
«ВІТРИЛА ДИТИНСТВА»?

Соціальний хаб «Вітри-
ла дитинства» у Таїровській 
громаді відчинив двері для 
діток за підтримки «SOS 
Дитячі Містечка». Це між-
народна благодійна органі-
зація, яка представлена у 
137 країнах світу, а відне-
давна, завдяки діяльності 
Управління гуманітарної 
політики та за підтримки 
керівництва громади, з’я-
вилася ще й в адміністра-
тивному центрі нашої гро-
мади – селищі Таїрове. Так, 
«SOS» допомогли облашту-
вати хаб, а також оплачу-
ють послуги спеціалістів.

ЩО ПРОПОНУЮТЬ ДІТЯМ?

Малечі тут пропонують 
заняття в ігровій зоні. Тут 

спортивне приладдя, іграш-
ки, навіть ходунки для най-
менших. Також із дітьми 
працюють педагог і соціаль-

ний працівник. Вони разом 
малюють, ліплять, влаштову-
ють майстер-класи. Також у 
приміщенні є хореографічна 

зала, де двічі на тиждень 
діти вчаться танцювати і 
бути театралами. Батьки та 
діти також можуть зверну-
тися за консультацією до 
психолога.

ЯК ПРОХОДЯТЬ ЗУСТРІЧІ
У СУХОМУ ЛИМАНІ?

Особливо зараз, в 
період війни, цей хаб дуже 
важливий для громади, 
адже місцева школа пра-
цює онлайн, як і Будинок 
культури із його гуртками. 
Тож саме сюди батьки мо-
жуть прилаштувати най-
менших дітей, поки старші 
вчаться дистанційно. На-
приклад, психологиня Світ-

лана Шершень проводить 
заняття з розвитку творчості 
з елементами арт-терапії. На 
них діти вчаться розвивати 

креативне мислення, дрібну 
та загальну моторику, уяву 
та фантазування. А після за-
няття займаються дихальною 
гімнастикою та співають пісні 
під гітару.

ЯКІ ПРАВИЛА ДІЮТЬ
У ХАБІ?

1. Дошкільнят без батьків 
можуть приймати максимум 
на дві години;

2. Упродовж дня у хабі 
приймають до 15 дітей;

3. Мобільні телефони для 
розваг не використовують;

4. Всі іграшки після занять 
треба покласти туди, звідки 
їх взяли.

Графік роботи: соціаль-
ний хаб працює з понеділка по 
п’ятницю з 9:00 до 17:00.

Адреса: смт Таїрове, вул. 
40-річчя Перемоги, 24 (бу-
дівля школи, Центр надання 
соціальних послуг).

Деталі: (097) 766-89-28.

Близько 25 роботодав-
ців, центри зайнятості та 
професійної підготовки, 
керівники одразу 3-х громад 
Одеського району та здоб-
увачі вакансій зібрались в 
одному місці — Таїровській 
загальноосвітній школі, де в 
останній день осені пройшов 
«Ярмарок вакансій». Такі 
заходи зараз реалізуються 
в багатьох громадах Украї-
ни, а в громадах Одеського 
району марафон «Ярмарок 
вакансій» проходить за іні-

ціативою Одеської районної 
військової адміністрації.

Ярмарок продемон-
стрував, що наразі вільні 
вакансії існують в достатній 
кількості, спектр затребува-
них професій досить вели-
кий: від педагогів до водіїв, 
від бухгалтерів до швачок 
та представників робочих 
спеціальностей тощо.

Наприклад, Таїровська 
загальноосвітня школа шу-
кає водія, двох вихователів 
шкільного автобусу, вчи-

телів інформатики та гео-
графії, а також медсестру.

Медичних працівників 
шукає Таїровський кон-
сультативно-діагностичний 
центр у житловому масиві 
«Райдужний».

У кейсі Авангардської 
громади – вільні вакансії вчи-
телів та вихователів в освіт-
ніх закладах, водіїв, слю-
сарів і кухарів у приватних 
підприємствах. У громаді 
зможуть знайти роботу та-
кож юристи та адміністрато-

ри закладів харчування.
А для тих, чия професія 

зараз не відповідає запиту 
ринку праці, центри зайня-
тості та професійної освіти 
пропонують можливість ста-
ти на облік за безробіттям 
та безкоштовно, за рахунок 
держави, отримати нову су-
часну професію, а може, на-
віть, й дві.

Отже, складні часи – не 
завада для отримання гідної 
роботи або професійного 
росту.

НА МАПІ ТАЇРОВСЬКОЇ ГРОМАДИНА МАПІ ТАЇРОВСЬКОЇ ГРОМАДИ
З’ЯВИЛАСЬ ТЕПЛА ТА СВІТЛА ЛОКАЦІЯЗ’ЯВИЛАСЬ ТЕПЛА ТА СВІТЛА ЛОКАЦІЯ
Нарешті, після нетрива-

лої підготовки, в житловому 
масиві «Дайберг» відкрився 
волонтерський Пункт Нез-
ламності, в якому можна не 
тільки обігрітися та підзаря-
дити гаджети, але й отрима-
ти допомогу від «Волонтерів 
Таїрова» у вигляді теплих 
речей.

У пункті є оп-
товолоконний 
інтернет, який 
надасть змо-

гу вчитися та працювати. 
Завжди є гарячий чай та 
різноманітні ласощі. Все це 
для відвідувачів безкоштов-
но», – розповідає депутат 
Таїровської селищної ради, 
директор ж/м «Дайберг» 
Сергій Мельник.

Ще одна особливість 
волонтерського Пункту Нез-
ламності — дитяча кімната, 
в якій створені всі умови для 
дозвілля дітей.

Завдяки від-
криттю цьо-
го пункту 
г е о г р а ф і я 

можливостей фонду «Во-
лонтери Таїрова» значно 
розширилась. Мешканцям 
Червоного Хутору та при-
леглих до «Дайбергу» насе-
лених пунктів стане знач-
но зручніше звертатися 
по допомогу в такі складні 
часи», – говорить депутатка 
Таїровської селищної ради, 
засновниця благодійної 
організації БФ «Волонтери 
Таїрова» Світлана Мораитес.

Нагадаємо, це вже дру-
гий працюючий осередок 
фонду. Перший – вже третій 

рік поспіль працює на допо-
могу мешканцям громади в 
селищі Таїрове.

Волонтерський Пункт 
Незламності в «Дайберзі» 
відкритий за ініціативи де-
путатів Таїровської селищ-
ної ради Світлани Мораитес 
і Сергія Мельника, а також 
за підтримки народного де-
путата України Сергія Коле-
бошина. Значний внесок в 
реалізацію цієї ідеї зробила 
дирекція житлового масиву 

«Дайберг», яка безкоштовно 
надала приміщення та необ-
хідне обладнання, включно з 
потужним генератором.

Як розповів Сергій Мель-
ник, в тестовому режимі 
Пункт буде відкритий 7 днів 
на тиждень з 9:00 до 18:00. І 
працюватиме генератор, на-
віть якщо в пункті буде хоча 
б одна людина.

Також волонтери про-
сять всіх небайдужих грома-
дян приносити до волонтер-

ського пункту теплі речі, які 
вкрай необхідні тим, хто че-
рез війну опинився в скрут-
ному життєвому становищі.

Зв’язатись з волонтер-
ським Пунктом Незламності 
можна за телефоном:

(093) 713-65-36.
Адреса Пункту:
ж/м «Дайберг»,
вул. Центральна, 72.
Доїхати можна марш-

руткою №149 до кінцевої 
зупинки.

Сайт pivden.media зібрав для вас усі локації в 
Таїровській ОТГ, де можна підзарядити телефон, 
зігрітися та, навіть, випити гарячого чаю. Це Пун-
кти Незламності, створені місцевою владою, пун-
кти відповідального бізнесу, волонтерські центри 
та, навіть, звичайні вільні розетки в магазинах і 
кав’ярнях.
Тільки разом, підтримуючи один одного, ми прой-
демо ці випробування та одержимо Перемогу!
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